
Rada Miejska 
w Rakoniewicach

PROTOKÓŁ  Nr  XI/2007

z  XI  Sesji  V  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach,  która  odbyła  się  w  dniu  

24  października  2007r.,  w  sali  Wielkopolskiego  Muzeum  Pożarnictwa  w  Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1.

Obrady rozpoczęto w dniu 24 października 2007r. o godz. 13:00,

zakończono w dniu 24 października 2007r. o godz. 15.25.

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 15 radnych,

nieobecnych - 0.

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :

- 0

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia :

- 0

Spoza Rady udział w Sesji wzięli :

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic,

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic,

3. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy,

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny,

5. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

6. Sołtysi.
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Porządek obrad Sesji

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych.
8. Raport Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Miasta i 

Gminy  Rakoniewice  z  przebiegu  realizacji  projektów  i  zadań  zawartych  w  „Programie 
operacyjnym”.

9. Przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  i  gminy  Rakoniewice  
za I półrocze 2007 r. 

10. Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. 
11. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) powiadomienia o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego;
b) zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27 kwietnia 

2007 r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu;
c) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w budynku tzw. „Ośrodka zdrowia” w 

Rostarzewie;
d) wyrażenia  zgody  na  przeprowadzenie  robót  budowlanych  w  budynku  tzw.  Ośrodka 

Zdrowia w Rakoniewicach;
e) określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w  budynku 

stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. H. Chojnackiego);
f) określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w  budynku 

stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. J. Kulusa);
g) wyrażenia  opinii  w  sprawie  celowości  realizacji  zadania  (dot.  budowy  drogi  w 

miejscowości Stodolsko);
h) zmiany Uchwały Nr IV/37/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 07 lutego 2007 

r.  w  sprawie:  Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów 
alkoholowych w 2007 r.; 

i) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007.
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Zakończenie obrad.

2



Przebieg XI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach

z dnia 24 października 2007 r.

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  Sesji  dokonał  pan  Gerard  Tomiak  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości  i sołtysów.

Stwierdzając  prawomocność  obrad  Przewodniczący  poinformował,  że  na  ustawowy  skład  

15  radnych  w  Sesji  uczestniczy  15  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może 

obradować i podejmować Uchwały.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał
Nr uchwały Na  której  stronie 

protokołu

Nr  uchwały,  której 

dotyczy sprawa

Na  której  stronie 

protokołu

XI/86/2007

XI/87/2007

XI/88/2007

XI/89/2007

XI/90/2007

XI/91/2007

XI/92/2007

XI/93/2007

XI/94/2007

XI/95/2007 

12-14

14-15

15-16

16-17

17-19

19-20

20-21

21-22

22-23

23-30
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Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady zgłosił  wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na wykreśleniu z 

porządku obrad Pkt 11 h Podjęcie Uchwały w sprawie : ustalenia opłat za wywóz i przyjęcie 

odpadów komunalnych  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  Wodociągów i 

Kanalizacji   na składowisko w Goździnie,  która omyłkowo znalazła się w porządku obrad, o 

czym radni zostali już powiadomieni na wspólnym posiedzeniu Komisji.

 

W  głosowaniu  nad  wnioskiem  w  sprawie  zmiany  porządku  obrad  poprzez  wykreśleniu  z 

porządku obrad Pkt  11 h Podjęcie  Uchwały w sprawie ustalenia  opłat  za wywóz i  przyjęcie 

odpadów komunalnych  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  Wodociągów i 

Kanalizacji  na składowisko w Goździnie głosowało 15 obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 15 radnych;  przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych

Następnie  Burmistrz  Rakoniewic  zgłosił  wniosek  o  zmianę  porządku  obrad  polegającą  na 

wykreśleniu z porządku podjęcia Uchwały w sprawie  ustalenia wysokości diet dla sołtysów i 

przewodniczącego zarządu osiedla, a wprowadzeniu w to miejsce podjęcie Uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27 kwietnia 2007 

r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu.

W  głosowaniu  nad  wnioskiem  w  sprawie  zmiany  porządku  obrad  poprzez  wykreśleniu  z 

porządku obrad Pkt 11 b Podjęcie Uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i 

przewodniczącego zarządu osiedla głosowało 15 obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 15 radnych;  przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych

W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie do porządku 

obrad  w  Pkt  11  b  Podjęcie  Uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  VII/58/2007  Rady 

Miejskiej  w  Rakoniewicach  z  dnia  27  kwietnia  2007  r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy 

Powiatowi Grodziskiemu głosowało 15 obecnych na Sesji radnych. 

4



Za przyjęciem wniosku głosowało – 15 radnych;  przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  zaproponowane  zmiany  w 

porządku obrad. 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr X/2007 z X Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed Sesją 

oraz wcześniej w biurze Rady.

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu, jednocześnie wyraził 

nadzieję, że Radni zapoznali się z protokołem.

 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu,  wobec  tego  Przewodniczący  Rady  poddał  przyjęcie 

protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z X Sesji Rady.

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.

Przewodniczący Rady zwrócił  się z  pytaniem, czy ktoś z obecnych  radnych chciałby zgłosić 

zapytanie, wniosek lub interpelację. 

Głos zabrał radny Władysław Bazan, który poprosił Burmistrza o wyjaśnienie sołtysom i radnym 

dlaczego z  porządku obrad  została  wykreślona  Uchwała  przewidująca  podwyższenie  diet  dla 

sołtysów.

Pan Burmistrz odpowiedział, że ponieważ okazało się, że Uchwała budzi pewne kontrowersje, 

należy się jeszcze nad nią zastanowić.

Przewodniczący  Rady  dodał,  że  sprawa  ta  już  dość  długo  się  ciągnie.  Była  kilkukrotnie 

omawiana na posiedzeniach Komisji. Radni zapoznali się z wysokościami diet sołtysów w innych 

gminach. Został powołany Zespół, który zajął się opracowaniem konkretnego projektu Uchwały. 

Niestety w ostatnich dniach okazało się, że sami sołtysi mają zastrzeżenia co do tego projektu. 

Kolejna Sesja będzie na początku listopada. Wówczas projekt dot. podwyżek będzie wywołany 
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ponownie,  tym  bardziej,  że  są  one  planowane  dopiero  na  przyszły  rok..  Będą  przed  Sesją 

posiedzenia Komisji, na które Sołtysi mogą przyjść i wyrazić swoje zdanie.

Pkt  5.   Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie   

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację o swojej działalności w okresie międzysesyjnym, 

informując  o  następujących  spotkaniach,  działaniach  i  wydarzeniach,  jakie  miały  miejsce  od 

Sesji, która odbyła się w dniu 25 lipca br.:

• 17 sierpnia – spotkanie z mieszkańcami Jabłonny zorganizowane przez sołtysa tej wsi 

oraz radnego reprezentującego ten okręg wyborczy. Spotkanie dotyczyło aktualnych 

problemów nurtujących lokalną społeczność,

• 19 sierpnia – jubileusz 80-lecia OSP w Rostarzewie,

• 20 sierpnia – udział w posiedzeniu Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju 

Społeczno – Gospodarczego,

• 24-26 sierpnia „Dni Rakoniewic”. Organizacja i koordynacja II Zlotu Motocyklowego,

• 6-10 września – wyjazd do Rosji, udział w dniach rejonu Szczełkowskiego, z którym 

współpracuje nasza gmina,

• 18 września – uroczysta sesja Rady Powiatu poświęcona Michałowi Drzymale,

• 6 października – „Święto Jesieni” zorganizowane przez Koło Gospodyń Wiejskich w 

Tarnowie,

• 13 października – Uroczystość Dnia Edukacji Narodowej w Zespole Przedszkolno-

Szkolnym w Łąkiem,

• 15 października – Uroczystość Dnia Edukacji Narodowej w Zespole Przedszkolno-

Szkolno-Gimnazjalnym w Rostarzewie,

• 17 października -Uroczystość Pasowania Uczniów Klasy Pierwszej w Zespole 

Przedszkolno-Szkolno-Gimnazjalnym w Rostarzewie. Radę reprezentował 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, p. Bronisław Chałupka,

• 18 października – Uroczystość Pasowania Uczniów Klasy Pierwszej w Wiosce,

• 18 października – spotkanie z handlowcami z Rakoniewic – członkami Powiatowego 

Zrzeszenia Handlu i Usług w Grodzisku Wielkopolskim, jego prezesem – Tadeuszem 

Pankowskim, Romanem Derą z Wielkopolskiego ZHiU oraz posełem Stanisławem 
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Stecem. Zaproszeni na spotkanie zostali wszyscy radni. Przewodniczący podziękował 

radnym za liczne przybycie na spotkanie. 

Przewodniczący Rady podziękował także wszystkim tym, którzy przysyłają różnego rodzaju 

zaproszenia dla radnych. Nie we wszystkim można uczestniczyć, ale radni starają się w miarę 

możliwości korzystać z tych zaproszeń-dodał. 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przechodząc  do  punktu  kolejnego  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  oddał  głos  panu 

Burmistrzowi. 

Burmistrz  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  między  Sesjami  informując  

o następujących działaniach, spotkaniach i wydarzeniach, jakie w tym okresie miały miejsce :

 Otwarcie budynku socjalnego na stadionie KS „Orzeł” w Rostarzewie – Pan Burmistrz 

dodał słowa pochwały i podziękowania dla Klubu i rzemieślników z Rostarzewa za dobre 

wykonanie pracy,

 Dożynki Powiatowe,

 80-lecie OSP Rostarzewo – słowa uznania dla strażaków za swój wkład w różnego 

rodzaju prace,

 Dni Rakoniewic – jedne z bardziej udanych, 

 Otwarcie roku szkolnego,

 Prezentacja wozu Drzymały w Poznaniu  - na Święto Niepodległości wóz będzie 

ponownie prezentowany w Poznaniu,

 Obchody rocznic Michała Drzymały w Miasteczku Krajeńskim i Powiecie Grodziskim, 

 Pobyt Chóru „Nuta w Nutę” we Flotwedel, gdzie chór zrobił doskonałe wrażenie. Pobyty 

chóru i orkiestry w naszych miastach partnerskich mają bardzo duże znaczenie dla 

miejscowej polonii. 

 Odsłonięcie Pomnika Państwa Podziemnego w Poznaniu,

 Obchody Światowego Dnia Turystyki,

 Odbiór wyróżnienia Fair Play za 2007 r. – podziękowania dla wszystkich, którzy 

przyczynili się do tego, że Rakoniewice po raz drugi otrzymały takie wyróżnienie, które 

jest bardzo cenione wśród inwestorów, 
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 Święto Jesieni w Tarnowie,

 Dwa posiedzenie Społecznej Rady ZOZ w Grodzisku, której Pan Burmistrz jest 

członkiem,

 Dwa posiedzenia Zarządu WOT, w której Pan Burmistrz jest członkiem Zarządu,

 Dwa spotkania Klubu Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów organizowane przez 

WOKiSS, dotyczące przygotowania budżetu na rok przyszły, 

 80-lecie Związku Hodowców Gołębi Pocztowych okręgu grodziskiego, 

 Dwukrotny program o Rakoniewicach w TV Polonia,

 Odbyły się wybory do Parlamentu – podziękowania dla wszystkich osób, które 

przyczyniły się do sprawnego ich przeprowadzenia, 

 Jubileusz 50-lecia Małżeństwa z wręczaniem przyznawanych przez Prezydenta RP 

Medali za długoletnie pożycie małżeńskie oraz Jubileusz 60 – lecia Państwa Ireny i 

Franciszka Komasów

 Otwarcie przedszkola w Błońsku w Domu „Pomocna Dłoń”.

Pan Burmistrz poinformował także o następujących tematach i zagadnieniach, nad którymi w tym 

czasie pracował:

 Finalizowanie ostatecznej treści umowy pomiędzy Polskim Górnictwem Naftowym i 

Gazownictwem a Gminą Rakoniewice – ta umowa jest sfinalizowana, czyli gotowa do 

podpisania. Pan Burmistrz czeka jedynie na sygnał od PGNiG, w którym musi się 

najpierw zebrać Zarząd,

 Rozmowy na temat budowy ścieżki rowerowej Rakoniewice – Ruchocice; Rakoniewice – 

Wielichowo; Rakoniewice – Rostarzewo i Rostarzewo – Wolsztyn oraz Jabłonna – do 

cmentarza – jest dobry „klimat” na budowę tych ścieżek. Wszystko jest na dobrej drodze, 

ale może się opóźnić. Po rozmowach w Wolsztynie wygląda to tak, że:

- 2009 ścieżka Rakoniewice – Rostarzewo;

- 2010 Rostarzewo – Wolsztyn; 

- 2011-2012 Rakoniewice – Wielichowo;

- 2009-2010 połączenie Drzymałowa z Ruchocicami przy okzji remontu drogi krajowej;

- po 2012 r. będzie można dopiero mówić o obwodnicy Rostarzewa ok. 2015 r., a 

obwodnica Rakoniewic i Ruchocic dopiero po Rostarzewie, za ile lat nie wiadomo;
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 rozmowy na temat szerokopasmowego Internetu. Pan Burmistrz powiedział, że nie ma 

tutaj najlepszych informacji. Według niego koncepcja przyjęta przez Zarząd 

Województwa jest błędna. Rozciąga się w czasie od 2,5 do 3 lat i niewiele wnosi dla całej 

gminy, bo Internet szerokopasmowy podłączony byłby tylko do siedzib gminnych. 

Koncepcja, która zakłada uniezależnienie od Telekomunikacji Polskiej w przekonaniu 

Burmistrza jest błędna;

 Rozmowy na temat dalszego funkcjonowania fizykoterapii w Rakoniewicach i 

rozbudowy Centrum Medycznego. Rozmowy odbywały się i nadal trwają. Trzeba zrobić 

wszystko, aby gabinety te nie przeniosły się do Wielichowa lub jeszcze gdzieś indziej; 

 Spotkania na temat Programu Operacyjnego na lata 2007 – 2013. Pan Burmistrz dodał, że 

nie można zakładać, że za dwa lata u nas będzie tak jak w Niemczech czy Holandii. 

Potrzeba czasu na to. Te pieniądze tylko z pozoru wydają się duże. Jak je się podzieli na 

te wszystkie lata to już nie są takie spore kwoty. Ponadto większość tych pieniędzy 

przeznaczanych będzie na „duże sprawy” drogi wojewódzkie i krajowe. Na drogi gminne 

i powiatowe pójdzie zaledwie ułamek pieniędzy. 

 Spotkania dotyczące budowy elektrowni wiatrowych w naszej gminie

Aktualnie pracujemy nad:

 Projektem budżetu na rok 2008;

 Uczestniczymy w różnego rodzaju spotkaniach i szkoleniach dot. unijnych pieniędzy. 

Wymagania są wysokie, bo jest mało pieniędzy. Poprzeczka ustawiona jest wysoko, 

wtedy można rozpatrzyć pozytywnie 10% wniosków, a 90% negatywnie; 

 Pani V-ce Burmistrz z Kołami Gospodyń Wiejskich wdraża Program Leader, który może 

przynieść spore korzyści majątkowe, co prawda nie na inwestycje. Pan Burmistrz wyraził 

swoją radość z tego, że Powiat Grodziski przystąpił do takiej inicjatywy. 

Aktualnie trwają:

-Budowa drogi w Stodolsku;

-Budowa ścieżki rowerowej w Ruchocicach;

-Rozmowy ze Starostwem w sprawie zmiany remontu chodników na remont drogi 

w Jabłonnie. Dzisiaj zostanie to sfinalizowane Uchwałą; 

-Budowa sieci wodociągowej w Kuźnicy Zbąskiej.
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Pan  Burmistrz  dodał,  że  chciałby  pochwalić  Panie  i  Panów  Sołtysów.  Otrzymał  od  Pana 

Kazimierza  Nowackiego  listę,  na  której  sołtysi  wyrazili  swoje  propozycje  dotyczące 

dokonywania w ich miejscowościach różnych prac remontowych. W szczególności chodników 

przy 50 % udziale mieszkańców we wjazdach. Nie da się zrobić wszystkiego w jednym roku, ale 

będziemy  się  starać,  aby  do  końca  kadencji  zrobić  wszystko  z  tej  listy.  Pan  Burmistrz 

podziękował  za  to  sołtysom  oraz  pochwalił  sołtysa  Łąkiego,  który  bardzo  się  zmienił,  w 

pozytywnym znaczeniu. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  radnych  o  formalne  przyjęcie  sprawozdania  Burmistrza  z 

działalności w okresie międzysesyjnym.

W głosowaniu  nad  przyjęciem  sprawozdania  wzięło  udział  15  obecnych  na  Sesji  radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym.

Pkt 7 Informacja o analizie oświadczeń majątkowych.

Przewodniczący Rady odczytał pisma z Urzędów Skarbowych w Grodzisku Wlkp. i Wolsztynie, 

od  Wojewody  Wielkopolskiego  oraz  sprawozdanie  Burmistrza  dotyczące  analizy  oświadczeń 

majątkowych radnych, Burmistrza, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, kierowników gminnych 

jednostek organizacyjnych oraz kierowników wydziałów. 

Pismo  z  Urzędu  Skarbowego  w  Grodzisku  Wlkp.  dot.  radnych  stanowi  załącznik  nr  2  do 

protokołu.

Pismo z Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. dot. pozostałych wymienionych osób stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Pismo z Urzędu Skarbowego w Wolsztynie dot. Pani Aldony Sitarz stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.

Pismo  od  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  Burmistrza  i  Przewodniczącego  Rady  stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.
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Sprawozdanie  Burmistrza  Rakoniewic dot.  analizy oświadczeń majątkowych  złożonych  przez 

Zastępcę  Burmistrza,  Sekretarza  Gminy,  Skarbnika  Gminy,  kierowników  jednostek 

organizacyjnych oraz kierowników wydziałów stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pkt. 8  Raport Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczego 
Miasta  i  Gminy  Rakoniewice  z  przebiegu  realizacji  projektów  i  zadań  zawartych  w 
„Programie operacyjnym”.

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju 

Społeczno  –  Gospodarczego  Miasta  i  Gminy  Rakoniewice  Pana  Bronisława  Chałupkę  o 

przedstawienie raportu. 

Raport  Komisji  ds.  Monitorowania  Strategii  Rozwoju  Społeczno  –  Gospodarczego  Miasta  i 

Gminy  Rakoniewice  z  przebiegu  realizacji  projektów  i  zadań  zawartych  w  „Programie 

operacyjnym” stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący  Rady  dodał  jeszcze,  że  monitoring  polega  na  tym,  że  członkowie  Komisji 

spotykają się z urzędnikami, którzy informują co w danym punkcie,  w jakim zadaniu zostało 

zrealizowane i następnie Komisja informuje o tym Radę. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego raportu.

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  formalne  przyjęcie  Raportu  Komisji  ds.  Monitorowania 

Strategii  Rozwoju  Społeczno  –  Gospodarczego  Miasta  i  Gminy  Rakoniewice  z  przebiegu 

realizacji projektów i zadań zawartych w „Programie operacyjnym”.

W  głosowaniu  nad  przyjęciem  raportu  wzięło  udział  15  obecnych  na  Sesji  radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła Raport  Komisji  ds. 

Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Miasta i Gminy Rakoniewice z 

przebiegu realizacji projektów i zadań zawartych w „Programie operacyjnym”.
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Pkt.  9 Przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  i  gminy  Rakoniewice  
za I półrocze 2007 r. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Teresę Kmiecik Skarbnika Gminy o krótkie przedstawienie 

sprawozdania. 

Wyjaśnił  także,  że  radni  omawiali  szczegółowo  sprawozdanie  na  wspólnych  posiedzeniach 

Komisji. Ponadto radni otrzymali także Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie.

Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  i  gminy  Rakoniewice  

za I półrocze 2007 r.  stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Uchwała  Nr  SO-11/6/I/Ln/2007  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 

Poznaniu z dnia 29 sierpnia 2007 r. stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie Sprawozdania z wykonania budżetu miasta i 

gminy Rakoniewice  za I półrocze 2007 r. 

W głosowaniu  nad  przyjęciem  sprawozdania  wzięło  udział  15  obecnych  na  Sesji  radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  Sprawozdanie  z  wykonania 

budżetu miasta i gminy Rakoniewice za I półrocze 2007 r.  

Pkt. 10 Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp.

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Bronisławowi Chałupce – Przewodniczącemu Zespołu 

do przedstawienia Radzie opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników. 

Radny  Bronisław Chałupka  przedstawił  opinię  dotyczącą  kandydatów  na  ławników do Sądu 

Rejonowego w Grodzisku Wlkp., która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Radny Chałupka dodał, że wybory są tajne. Musi zostać powołana komisja skrutacyjna. 
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Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  biuro  Rady  Miejskiej  wystąpiło  do  Policji  z  prośbą  o 

wyrażenie opinii o kandydatach na ławników. 

W odpowiedzi na niniejsze pismo Posterunek Policji w Rakoniewicach poinformował, że osoby 

kandydujące na ławników posiadają pozytywną opinię w miejscu zamieszkania,  przestrzegają 

norm współżycia społecznego i obowiązującego porządku prawnego. W stosunku do tych osób 

nie było  żadnych interwencji  domowych i  w miejscach publicznych.  Nie kierowano żadnych 

wniosków o ukaranie do Sądu Rejonowego Wydział Grodzki w Grodzisku Wlkp.

Przystępując  do  procedury  wyborczej  Przewodniczący  Rady  zaproponowała  powołanie 

trzyosobowej komisji skrutacyjnej i poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji.

Przewodniczący Rady zaproponowała Wiceprzewodniczącego Rady Pana Marka Maćkowiaka.

Następnie radny Marek Maćkowiak zaproponował Pana Bronisława Chałupkę.

Pan Chałupka zaproponował kandydaturę radnej Gabrieli Cieleckiej do komisji skrutacyjnej.

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę do uczestniczenia w pracach komisji skrutacyjnej.

Kandydaci wskazali Pana Bronisława Chałupkę jako przewodniczącego komisji skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady poddał skład komisji skrutacyjnej pod głosowanie.

Nad składem komisji skrutacyjnej głosowało 15 obecnych radnych. Za proponowanym składem 

komisji skrutacyjnej głosowało 14 radnych; przeciwko 0 radnych; wstrzymało się 1 radnych.

Następnie  Przewodniczący  poprosił  członków  komisji  skrutacyjnej  o  rozdanie  kart  do 

głosowania.

Następnie Przewodniczący Rady wyjaśnił zasady głosowania. 

Wybieramy 2 ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. Nie wybieramy ławnika do 

orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, ponieważ żaden z kandydatów nie został zgłoszony 

w wymaganym do takiego orzekania trybie.

Wybieramy poprzez postawienie krzyżyka w kratce obok nazwisk 2  osób, które mają zostać 

ławnikami. 

Następnie radni przystąpili do głosowania.
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Po oddaniu głosów przez wszystkich radnych, Przewodniczący Rady zarządził 10 min. przerwę, 

podczas której komisja skrutacyjna ustaliła wyniki głosowania.

Po  przerwie  głos  zabrał  Bronisław  Chałupka  –  Przewodniczący  komisji  skrutacyjnej,  który 

odczytał protokół Komisji wyników wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. 

(protokół komisji skrutacyjnej i karty do głosowania stanowią odpowiednio załączniki nr 11 i 11a 

do protokołu)

Na ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. wybrani zostali :

 Wysocki Grzegorz

 Basińska Cecylia

Radny Chałupka podziękował członkom Komisji  i  pogratulował wybranym ławnikom. Dodał 

jeszcze,  że  myśli,  że  będą oni  godnie reprezentować  naszą gminę.  Szkoda,  że  Rada musiała 

dokonywać wyboru, bo wszyscy kandydaci zasługiwali na poparcie. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  odczytał  Uchwałę  w sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu 

Rejonowego  w  Grodzisku  Wlkp. (Uchwała  Nr  XI/86/2007  stanowi  załącznik  nr  12  do 

protokołu)

Pkt 11. Podjęcie Uchwał:

A) Przewodniczący  Rady  przedstawił  Projekt  Uchwały  w  sprawie  powiadomienia  o 

obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego.

Projekt zakłada powiadomienie Sekretarza Gminy pana Jarosława Marciniaka i 

Skarbnika Gminy panią Teresę Kmiecik o obowiązku złożenia oświadczenia 

lustracyjnego w terminie 3 miesięcy od dnia doręczenia powiadomienia, do Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach.

Powiadomienie ponowne związane jest ze zmianą wzoru oświadczenia lustracyjnego i 

w związku z tym Sekretarz i  Skarbnik zobowiązani  są do złożenia  go na nowych 

formularzach.
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Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała  Nr  XI/87/2007 w  sprawie  powiadomienia  o  obowiązku  złożenia 

oświadczenia lustracyjnego, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

B) Następnie  Pan  Paweł  Sobecki  przedstawił  Projekt  Uchwały  w  sprawie  zmiany 

Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27 kwietnia 2007 

r.  w sprawie udzielenia  pomocy Powiatowi  Grodziskiemu. (dodany do porządku 

obrad zgodnie z wcześniejszym wnioskiem)

W  związku  z  planowaną  budową  sieci  gazowej  z  przyłączami  w  miejscowości 

Jabłonna, stwierdzono kolizję przebiegu gazociągu z planowanym remontem chodnika 

przy drodze powiatowej nr 3596P ulicy Grodziskiej. W miejsce powyższego zadania 

planuje  się  wykonanie  remontu  nawierzchni  drogi  z  odwodnieniem  tj.  od  końca 

istniejącego asfaltu do ulicy Leśnej. Remont zostanie wykonany na długości ca 200 

mb ( 1200 m2 ) Stan techniczny drogi w ostatnim czasie uległ pogorszeniu. Pojawiły 

się nierówności, zapadnięcia, dziury, wyboje i odkształcenia niwelety drogi. Jest to 

droga  utwardzona  powiatowa  łącząca  miejscowości  Jabłonna  i  Grodzisk  Wlkp. 

Konieczność  wykonania  remontu  wynika  z  złego  stanu technicznego  nawierzchni. 

Brak  odwodnienia  nawierzchni  jezdni  stwarza  zagrożenie  dla  pieszych  i  ruchu 

pojazdów. 

Projekt zakłada, że Powiat dostarczy: kostkę betonową gr. 8 cm (behaton szara ok. 

1200m2),  kostka betonowa gr. 8cm (holland szara ok. 100m2) i krawężniki 15x30x100 

(ok.  230mb).  Natomiast  Gmina  wykona:  projekt  roboczy  wraz  z  dokumentacją 

przetargową o wartości do 5 tys. zł., remont drogi z materiałów powierzonych przez 

Powiat oraz remont odwodnienia, w  łącznej wysokości do 120 tys. zł.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XI/88/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 27 kwietnia 2007 r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 

Grodziskiemu, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

C) Dalej również Pan Paweł Sobecki przedstawił Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w budynku tzw. „Ośrodka Zdrowia” w 

Rostarzewie.

Gmina jest  właścicielem budynku nr 29 przy ulicy Wolsztyńskiej  w Rostarzewie.  

W budynku znajduje  się  lokal  mieszkalny oraz lokal  użytkowy.  Lokal  mieszkalny 

służy zaspokajaniu potrzeb mieszkaniowych, lokal użytkowy oddany jest w najem na 

cele świadczeń zdrowotnych. 

Gmina  Rakoniewice  zbyła  prawo  własności  lokali  mieszkalnych  w  budynku  tzw. 

„ośrodka  zdrowia”  w  Jabłonnie.  Została  podjęta  również  uchwała  umożliwiająca 

sprzedaż lokali mieszkalnych w budynku „ośrodka zdrowia” w Rakoniewicach.  

Wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  lokali  mieszkalnych  w  budynkach  tzw.  „ośrodków 

zdrowia”  w  m.  Jabłonna  oraz  Rakoniewice  przybiera  indywidualny  charakter  w 

stosunku  do  najemcy  lokalu  mieszkalnego  w  budynku  tzw.  „ośrodka  zdrowia”  w 

Rostarzewie, którego to lokalu nie przeznaczono do sprzedaży.

Przewodniczący Rady dodał, że Uchwała ta reguluje podchodzenie do tego tematu w 

całej  gminie.  Jest  to  jedyny  lokal  mieszkalny  w  ośrodku  zdrowia,  który  nie  był 

przeznaczony do sprzedaży Uchwałą Rady i dlatego też w ten sposób umożliwia się 

mieszkańcom  nabycie  tych  lokali,  podobnie  jak  miało  to  miejsce  w  Jabłonnie  i 

Rakoniewicach.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XI/89/2007 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

w budynku tzw. „Ośrodka Zdrowia” w Rostarzewie, stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

D) Również pan Paweł Sobecki przedstawił Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na  przeprowadzenie  robót  budowlanych  w  budynku  tzw.  Ośrodka  Zdrowia  w 

Rakoniewicach

Gmina Rakoniewice jest właścicielem nieruchomości w m. Rakoniewice zabudowanej 

budynkiem tzw. „Ośrodka Zdrowia”. W budynku znajdują się lokale mieszkalne oraz 

lokale użytkowe, oddane w najem na świadczenie usług medycznych.

Obecny stan techniczny lokali użytkowych nie odpowiada przewidzianym w prawie 

wymogom.  Niedostosowanie  lokali  w  wymaganym  ustawowo  terminie  do 

obowiązujących  przepisów  w  szczególności  unijnych  i  sanitarno  – 

epidemiologicznych   uniemożliwi  dalsze  prowadzenie  w  lokalach  świadczeń 

zdrowotnych. 

W związku z powyższym Projekt Uchwały zakłada wyrażenie się zgody na dokonanie 

w budynku wszelkich robót budowlanych, które umożliwią dalsze wykorzystywanie 

lokali  użytkowych  na  dotychczasowy  cel,  z  ewentualnym  rozliczeniem  nakładów 

poniesionych przez najemców w miesięcznym czynszu najmu. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego Projektu Uchwały. Natomiast o 

możliwość zabrania głosu w tym momencie poprosił Pan Krzysztof Posadzy – 

najemca lokalu, którego dotyczy przedmiotowa Uchwała.

Pan  Posadzy  powiedział,  że  jako  osoba  bezpośrednio  zainteresowana  chciałby  się 

upewnić,  czy  Uchwała  ta  obejmuje  wszelkie  prace  remontowe  niezbędne  dla 

działalności  ośrodka  zdrowia.  Przez  wszelkie  prace  Pan  Posadzy  rozumie  takie 

remonty  jak  np.  wymianę  stolarki  okiennej,  schodów,  instalacji  elektrycznej  i 
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kanalizacyjnej. Czy w rozumieniu tej Uchwały o tych pracach jest właśnie mowa, bo 

wymiana schodów czy kanalizacji nie leży w kręgu zainteresowania Stacji sanitarno – 

epidemiologicznej,  ale  są  to  prace  ogólnobudowlane,  które  nie  zostały  by 

zatwierdzone  przez  osobę  dokonującą  odbioru  budynku.  Czy  jest  mowa  w  tej 

Uchwale o kosztach wynikających z wykonania takich prac.

Odpowiedzi  na to pytanie  udzielił  Pan Paweł Sobecki,  który stwierdził,  że pojęcie 

zastosowane  w Uchwale  roboty  budowlane  jest  tożsame z  definicją  wynikającą  z 

prawa  budowlanego.  Dlatego  też  Pan  Sobecki  potwierdził,  że  wszelkie  roboty 

budowlane zgodne z definicją prawa budowlanego będą temu podlegały. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że co prawda nie jest specjalistą w tym zakresie, ale 

w niczyim interesie byłoby wprowadzać tutaj jakieś blokady. 

Pan Posadzy dodał, że wie o tym, ale koszt tych remontów jest bardzo duży. Zachodzi 

np. konieczność niewielkiego zmniejszenia otworów okiennych, co jest wymagane dla 

prawidłowej  działalności  ośrodka.  Taka  konieczność  zajdzie  i  czy  to  wszystko 

rozumiane jest jako te prace remontowe, żeby potem przy uzgadnianiu tych prac z 

Panem  Szmatułą  (Kierownikiem  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej)  –  uzgadniany 

będzie zakres tych robót, nie było problemów czy takie punkty jak wymiana drzwi, 

schodów czy to wchodzi – podlega tej Uchwale. 

Pan Posadzy stwierdził, że skoro uzyskał pozytywną odpowiedź to jest już spokojny.

Pan Sobecki dodał jeszcze, że te prace będą wykonywane tylko wtedy, jeżeli zostaną 

wydane wcześniej stosowne pozwolenia, opinie i zezwolenia.  Ten budynek wymaga 

wydania  pozwolenia  na  roboty  budowlane  Konserwatora  Zabytków,  Państwowej 

Straży Pożarnej, zgodność z przepisami BHP i wymaganiami sanitarnymi.  Jeżeli te 

wszystkie uzgodnienia będą i z nich będzie wynikała konieczność tych remontów lub 

z wymagań dotyczących typowo gabinetów lekarskich to zasadność tych remontów 

będzie w ten sposób potwierdzona. 
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Następnie  głos  zabrał  pan  Leonard  Szmatuła  –  Kierownik  Zakładu  Gospodarki 

Komunalnej,  Mieszkaniowej,  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Rakoniewicach,  który 

powiedział,  że  ma  pewne  wątpliwości,  bo  umowa  najmu  precyzuje  wykonywanie 

jakich prac należy do dzierżawcy, a jakich do właściciela.  Pan Szmatuła powiedział, 

że rozumie, że ta Uchwał nakazuje najpierw przedstawienie kosztorysu remontowego 

i  programu  robót  do  zaakceptowania.  Ten  zakres  robót  zostanie  przedstawiony  i 

uzgodniony i dalej będzie realizowany.

Przewodniczący  Rady  dodał,  że  ta  Uchwała  niejako  dopiero  „otwiera  drzwi”  do 

dalszych działań.

 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała  Nr  XI/90/2007 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przeprowadzenie  robót 

budowlanych w budynku tzw. Ośrodka Zdrowia w Rakoniewicach, stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu. 

E) Kolejny Projekt Uchwały  w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży  

lokalu mieszkalnego  w budynku stanowiącym własność  Gminy  Rakoniewice,  na  

rzecz najemcy (dot. pana H. Chojnackiego), przedstawił również pan Paweł Sobecki. 

Pan Hilary Chojnacki wystąpił z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego którego 

jest najemcą. Przedmiotem sprzedaży jest lokal mieszkalny nr 7 o powierzchni

użytkowej 51,44 m2 (do lokalu przynależne jest pomieszczenie gospodarcze w 

budynku poza budynkiem mieszkalnym) wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej 

który jest prawem związanym z własnością lokalu, w budynku nr 4 przy ulicy 

Pocztowej w Rakoniewicach. 

Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę

majątkowego na kwotę 24.224,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny
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sprzedaży.

W Projekcie Uchwały zakłada się wyrażenie zgody przez Radę na udzielanie

bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w następujący sposób: w przypadku 

jednorazowej wpłaty należności – bonifikata wynosi  60 % wartości, w przypadku 

wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach w ciągu 1 roku od daty

zawarcia umowy notarialnej  - wysokość bonifikaty wynosi 40 % wartości, w

przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc 

od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości, w

przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % należności a spłata pozostałych części

następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15% 

wartości, w przypadku przedterminowej spłaty należności ustalonej w ratach ustala się 

ulgę w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr  XI/91/2007 w sprawie określenia wysokości  bonifikat  przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz 

najemcy (dot. pana H. Chojnackiego),  stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

F) Następnie  również  pan  Paweł  Sobecki  przedstawił  Kolejny  Projekt  Uchwały  w 

sprawie  określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w 

budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. pana  

J. Kulusa).

Pan Janusz Kulus wystąpił z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego, którego jest 

najemcą. Przedmiotem sprzedaży jest lokal mieszkalny nr 2 o powierzchni użytkowej 

64,99 m2 wraz z przynależną piwnicą o powierzchni 8,24 m2, garażem o pow. 13,52 

m2 i udziałem w nieruchomości wspólnej który jest prawem związanym z własnością 

lokalu,  w  budynku  nr  47  przy  ulicy  Krystyny  w  Rakoniewicach.  Wartość  lokalu 
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mieszkalnego  zastała  określona  przez  rzeczoznawcę  majątkowego  

na kwotę 52.308,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży.

W Projekcie Uchwały zakłada się wyrażenie zgody przez Radę na udzielanie

bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w następujący sposób: w przypadku 

jednorazowej wpłaty należności – bonifikata wynosi  60 % wartości, w przypadku 

wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach w ciągu 1 roku od daty

zawarcia umowy notarialnej  - wysokość bonifikaty wynosi 40 % wartości, w

przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc 

od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości, w

przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % należności a spłata pozostałych części

następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15% 

wartości, w przypadku przedterminowej spłaty należności ustalonej w ratach ustala się 

ulgę w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XI/92/2007 w sprawie określenia  wysokości  bonifikat  przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz 

najemcy (dot. pana J. Kulusa),  stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

G) Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej Pan Sobecki przedstawił również Projekt 

Uchwały w sprawie wyrażenia opinii o celowości utwardzenia drogi w miejscowości  

Stodolsko.

W Projekcie  Uchwały  przewidziane  jest wyrażenie  pozytywnej  opinii  przez  Radę 

Miejską o celowości utwardzenia drogi w miejscowości Stodolsko i pozyskania na nią 

dofinansowanie ze środków z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych.

Droga gminna w miejscowościach Stodolsko stanowi drogę gruntową usytuowaną na 

terenie Gminy Rakoniewice. Utwardzony ma być odcinek przebiegający przez tereny 
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gruntów  rolnych.  Wnioskowana  droga  stanowi  dojazdy  do  gruntów  rolnych 

położonych  w  okolicach  przebiegającej  drogi.  Wnioskowana  droga  w  okresie 

wiosenno  –  jesiennym  oraz  po  intensywnych  opadach  deszczu  jest  trudna  do 

przejechania co utrudnia prowadzenie prac polowych i przyczynia się do zmniejszenia 

dochodowości gospodarstw rolnych.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XI/93/2007 w sprawie  wyrażenia opinii o celowości utwardzenia drogi 

w miejscowości Stodolsko, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

H) Pan Jarosław Marciniak przedstawił Projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

IV/37/2007 Rady Miejskiej  w Rakoniewicach z dnia 07 lutego 2007r.  w sprawie 

Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  w 

2007r.

Przewodniczący Rady dodał,  że Projekt  został  szczegółowo omówiony przez pana 

Stanisława Lenarta na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Zmianie ulega załącznik nr 1 do  uchwały, w części Preliminarz wydatków GKRPA w 

Rakoniewicach na rok 2007.

Zmiana Uchwały nastąpiła z powodu  urealnienia paragrafów klasyfikacji księgowości 

budżetowej  do  Preliminarza  Wydatków  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Dotyczy  to  przeniesienia  środków 

między poszczególnymi paragrafami. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XI/94/2007 w sprawie  zmiany Uchwały Nr IV/37/2007 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 07 lutego 2007r. w sprawie Gminnego programu profilaktyki 

i  rozwiązywania  problemów alkoholowych  w  2007r.,  stanowi  załącznik  nr  20  do 

protokołu. 

I) Pani Teresa Kmiecik Skarbnik Gminy przedstawiła Projekt Uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2007 r. 

Załącznik nr 1  dochody zwiększenie o kwotę : 80.879,51 zł

Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 
Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi        
Ponadplanowe wykonanie dochodów z tytułu wpłat za przyłącza wodociągowe w Kuźnicy 
Zb. i przyłącza kanalizacyjne w Rostarzewie – zwiększenie planu i kwotę :  31.800 zł
Dz. 756  Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od innych jednostek  
nieposiadających osobowości prawnej  
Wpływy  z  podatku  rolnego,  leśnego,od  czynności  cywilnoprawnych, 
podatków  i  opłat  lokalnych  od  osób  prawnych  i  innych  jednostek  
organizacyjnych 
Zmniejszenie planowanych dochodów z tytułu podatku rolnego o  kwotę : 14.000 zł  ( po zmianach 
dokonanych w ciągu roku przypis podatku jest mniejszy od planowanych dochodów ) . 
Dz. 758 Różne rozliczenia
Różne rozliczenia finansowe   
Zwrot do budżetu gminy kwoty : 11.798,14 zł niewykonanych w terminie ustalonym 
przez  Radę  Gminy  wydatków   niewygasających  z  rokiem  2006  dla  zadań  „  koszty 
przejęcia gruntów od ANRSP w Poznaniu pod modernizację stacji uzdatniania wody w 
Ratajach”  i  „  koszty  przejęcia  gruntów  od  ANRSP  w  Poznaniu  i  zmiana  sposobu 
użytkowania budynku hydroforni na stację uzdatniania wody w Rakoniewicach”. 
Dz. 801 Oświata i wychowanie   
Szkoły podstawowe 
§ 0750 ( wynajem sal ) - Szkoła Rakoniewice – 1.024 zł , Szkoła Ruchocice – 360 zł
§  0970  (  (  prowizje  z  PZU,  prowizje  sprzedaż  podręczników  )   Szkoła  Rakoniewice  – 
4.636,81 zł , Szkoła Łąkie  – 256,56 zł
Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  
Szkoła Łąkie  wpłata za kółka zainteresowań – 722 zł
Przedszkola 
Rakoniewice – wpłaty za dodatkowe zajęcia – 3.000 zł  
Dz. 852 Pomoc społeczna    
Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe

ubezpieczenia społecznego      

Zmniejszenie dochodów o kwotę : 300 zł z tytułu planowanych wpłat świadczeń mających 
charakter zwrotny- do chwili obecnej nie przyznano takiego świadczenia.  
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Ośrodki pomocy społecznej    
Zmniejszenie  dochodów  o  kwotę  :  170  zł  z  tytułu  planowanych  odsetek  od  środków 
gromadzonych na rachunku bankowym od 1 lipca br., zmiana umowy – rachunek nie jest 
oprocentowany i bank nie pobiera prowizji od przelewów.
Zwiększenie dochodów o kwotę : 120 zł z tytułu refundacji kosztów poniesionych w związku 
z przygotowaniem danych w postaci elektronicznej dotyczących systemu informatycznego 
za IV kwartał 2006.
Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze   
Zwiększenie dochodów o kwotę : 1.000 zł z tytułu wykonywanych usług opiekuńczych.
Pozostała działalność   
Zwiększenie dochodów o kwotę : 7.412 zł w związku z zawiadomieniem Wojewody 

Wielkopolskiego o przyznaniu dotacji celowej na dofinansowanie realizacji programu 

wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania” ustanowionego ustawą z dnia 

29 grudnia 2005r. o ustanowieniu programu wieloletniego „ Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania ”  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    
Pozostałe zadania z zakresu kultury 
Dochody z tytułu wypożyczenia namiotu – zwiększenie dochodów o kwotę : 8.220 zł
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby       
Zwiększenie dochodów o kwotę: 25.000 zł odsetki od nieterminowego wykonania zadania 
„  termomodernizacja  budynku  Domu  Kultury  w  Rakoniewicach  wraz  z  modernizacją 
kotłowni”. 

Wydatki budżetu  
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 
Melioracje wodne 
Zabezpieczenie  środków  finansowych  w  wysokości  :  9.800  zł   na  wykonanie  prac 
konserwacyjnych  urządzeń  wodnych  na  terenie  gminy  Rakoniewice.  Prace  będą 
prowadzone na rowie Młyńskim, który wymaga pilnej konserwacji. 

Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi        zał nr 2, 4,   
Wydatki majątkowe   

1. Ujęcie  ponownie  w  budżecie  gminy  niewykonanego  w  terminie 
ustalonym przez Radę Gminy wydatku niewygasającego z rokiem 2006 
dla  zadania  „  modernizacja  stacji  uzdatniania  wody  (  przejętej  od 
ANRSP w Poznaniu) w miejscowości Rataje”-  prace polegające między 
innymi na wymianie sprężarki tłokowej- wydatek w kwocie 11.500 zł.

2. zadanie „ rozbudowa sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowości 
Drzymałowo” zmniejszenie wydatków o kwotę : 70.000 zł ze względu 
na  konieczność  uwzględnienia  lokalizacji  pozostałych  sieci 
(  energetycznej,  gazowej,  telefonicznej,  kanalizacji  oraz  drogi 
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wewnętrznej  )oraz  długi  okres  oczekiwania  na  mapy  do  celów 
projektowych.

Dz. 400  Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę  
Dostarczanie wody  zał. nr 2,4,6
Udzielenie  zakładowi  budżetowemu  dotacji  celowej  do  zakupów  inwestycyjnych  na 
dofinansowanie następujących zadań : zakup zestawu inkasenckiego – 9.000 zł oraz 
dofinansowanie  zakupu  urządzeń  monitorujących  na  Stacji  Uzdatniania  Wody  w 
Rakoniewicach w kwocie : 6.000 zł.
Dz. 600 Transport i łączność 
Drogi publiczne powiatowe  zał. nr 2
Zmiana w planowanych wydatkach o udzielenie pomocy rzeczowej Powiatowi Grodziskiemu dla 
zadania :
1. remont drogi powiatowej  w miejscowości Jabłonna  : zwiększenie § 4270 o kwotę : 60.000 zł. 
Szczegółowy opis wydatków w uchwale o udzieleniu pomocy Powiatowi Grodziskiemu. 
Drogi publiczne gminne  zał. nr 2,4,5
Zwiększenie wydatków bieżących na następujące zadania: 
1. zakup kostki pozbruk do wykonania drobnych napraw ( chodników, przystanków) w czynie 
społecznym przez mieszkańców 5.000 zł .
2. remont chodników i placów w mieście Rakoniewice, zwiększenie wydatków o kwotę : 2.000 
zł.
3. remont dróg polnych , zwiększenie wydatków o kwotę : 10.000 zł.
4.  utrzymanie  pasów  drogowych  (  zabiegi  pielęgnacyjne  drzew  i  krzewów  i  inne  prace), 
zwiększenie wydatków o kwotę : 5.000 zł   
Wydatki majątkowe z WPI 
1. Budowa drogi w miejscowości Stodolsko –  zwiększenie wydatków   o kwotę : 2.500 zł ( po 
wyliczeniu wszystkich kosztów zadania będzie brakować w/w kwota miedzy innymi na prowizję 
od zaciągniętego kredytu niezakończonej inwestycji.
Wydatki majątkowe na rok 2007
1. Nowe zadanie – „ budowa drogi gminnej Rostarzewo – Cegielsko”, w roku 2007 planowane 
jest wykonanie dokumentacji projektowej, planowany koszt  : 12.000 zł.  
2. Nowe zadanie – „ przebudowa placu w Rostarzewie ul. Plac Powst.Wlkp”, planowane jest 
wykonanie dokumentacji łącznie z robotami budowlanymi tj. dokonanie odwodnienia, wartość 
zadania 14.000 zł.
3. Zakup i montaż przystanku autobusowego w miejscowości Ruchocice, wartość zadania 7.000 
zł. 
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa    zał  nr 2 i 4
Gospodarka gruntami i nieruchomościami 
Wydatek majątkowy   
Zadanie „ Wykupy gruntów pod działalność gospodarczą w miejscowości Rakoniewice”, zostaje 
zmniejszony o    kwotę : 35.000 zł. W związku z niewyrażeniem zgody na sprzedaż części gruntu 
będącej własnością państwa Pyrów ( część działki nr 331) odstępujemy od wykupu ok. 27 arów 
gruntu oraz z wykonaniem jego podziału.   
Dz. 750 Administracja publiczna    
UMG   zał. Nr 2,4 
-  zwiększenie wydatków o kwotę : 6.790 zł na wypłatę nagrody jubileuszowej oraz podwyżkę 
płac  dla  osoby,  która  w  przyszłym  roku  przechodzi  na  emeryturę.   -  przeznaczenie 
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niewykorzystanych  środków  w  kwocie  3.000  zł  z  wydatków  majątkowych  (  pozostały  po 
zakończeniu zadań )  i  przeznaczenie ich na bieżące utrzymanie UmiG, ponadto zwiększa się 
paragraf zakupy o kwotę : 33,41 zł 
Promocja jednostek samorządu terytorialnego  
- zwiększenie wydatków związanych z promocją gminy o kwotę : 6.220 zł, między innymi na 
organizowanie spotkań promocyjnych na terenie miasta.
Pozostała działalność 
- zwiększenie wydatków o kwotę : 2.800 zł na wypłatę zryczałtowanych diet za udział sołtysów 
w Sesjach Rady,    w obradach Sesji uczestniczy większa liczba sołtysów aniżeli było planowane 
w budżecie,
- zmniejszenie o kwotę : 200 zł wydatków planowanych na podróże służbowe sołtysów – ten 
wydatek nie będzie realizowany. 
Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
Ochotnicze straże pożarne  zał. Nr 2,4,7  
Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 15.000 zł z przeznaczeniem na wyremontowanie 
bram wjazdowych do remizy OSP Rakoniewice – 10.000 zł , remont samochodu bojowego Jelcz 
OSP Jabłonna – 5.000 zł 
Zmniejszenie wydatków na zakupy ( wyposażenia jednostek OSP) o kwotę : 4.000 zł.
Zarówno zmniejszenie  wydatków w §  4210 –  4.000 zł   jak  i  w §  6060 5.000 zł  umożliwi 
realizację zakupu sprzętu  i wyposażenia bezpośrednio przez jednostki OSP z preferencyjną 7 % 
stawką podatku VAT oraz dofinansowania przez Zarząd Główny Związku OSP RP, w związku z 
powyższym w budżecie zaplanowano wydatek w kwocie : 
9.000 zł w § 2820 dotacja celowa z budżetu na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 
stowarzyszeniom z przeznaczeniem na dofinansowanie dla OSP Wioska 7.500 zł zakup ubrań 
bojowych i 1.500 zł dla OSP Ruchocice na dofinansowanie zakupu hełmów bojowych.  
Wydatek majątkowy 
Odstąpienie od realizacji planowanego zadania „ zakup samochodu pożarniczego MAGIRUS” 
zaplanowana kwota nie wystarczy na zakup tego typu samochodu , w związku z powyższym 
kwota : 20.000 zł będzie przeznaczona na zadania opisane wyżej. 
Dz. 757 Obsługa długu publicznego 
Obsługa papierów wartościowych,kredytów i pożyczek jst zał.nr 2
W budżecie  na rok  2007 planowano zaciągnięcie  kredytów do kwoty  1.777.500 zł  i 
spłatę  odsetek  również  od tej  kwoty  w roku 2007,   jednak w ciągu roku kwota ta 
zmniejszyła  się  do  750.000  zł  a  odsetki  rozpoczniemy  spłacać  w  listopadzie  br.,  w 
związku z powyższym w planie na spłatę odsetek będzie można zmniejszyć planowane 
wydatki o kwotę : 35.000 zł.    
Dz. 801 Oświata i wychowanie i  Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  zał nr 2
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I. Przeniesienia w poszczególnych jednostkach między działami,  

rozdziałami i paragrafami zostały podyktowane tym, że zgodnie z art. 53 

ustawy Karta Nauczyciela ponownie przeliczono odpis na fundusz 

świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych.

Rozdz. 80101 Szkoły Podstawowe
Rostarzewo                        § 4440                 1.766,00
Łąkie                                  § 4440                 3.007,00
Ruchocice                        § 4440                    718,00
Razem:                                          5.491,00
Rozdz. 80103 Przedszkola przy szkołach podstawowych
Rostarzewo                       § 4440                 2.192,00
Jabłonna                                  § 4440                 1.146,00
Łąkie § 4440                 1.646,00
Ruchocice                        § 4440                      
63,00
Razem:                                           5.047,00
Rozdz. 80104 Przedszkola
Rakoniewice                       § 4440                 2.629,00
Razem:                                             2.629,00
Rozdz. 80110 Gimnazja
Rakoniewice § 4440           631,00
Jabłonna § 4440       1.445,00
Razem:                                             2.076,00
Dz. 854  Rozdz. 85401 Świetlice
Rakoniewice                       § 4440                 2.403,00
Rostarzewo                       § 4440                 2.273,00
Jabłonna                                  § 4440                 

1.569,00
Razem:                                               6.245,00
Ogółem zwiększenia:                                                                                             21.488,00  
Zmniejszenia:                      
Rozdz. 80101 Szkoły Podstawowe
Rakoniewice                       § 4040                 2.216,00

§ 4440                 5.471,00

Jabłonna § 4040                 3.067,00
                                         § 4440                 1.093,00

Ruchocice                        § 4040                       719,00
Razem:                                                  12.566,00
Rozdz. 80104 Przedszkola
Rakoniewice                       § 4040                 2.629,00
Razem:                                                  2.629,00
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Rozdz. 80110 Gimnazja
Rostarzewo § 4040         2.667,00

§ 4440         3.564,00
Ruchcocie § 4440           62,00
Razem:                                                    6.293,00
Ogółem zmniejszenia:                                                                                     21.488,00  

II. Przeniesienia miedzy działami w oświacie 
Szkoła Rakoniewice - realizuje Rządowy program szans edukacyjnych dzieci i młodzieży w 2007 
r.  „ Aktywizacja jednostek samorządu terytorialnego i organizacji  pozarządowych”,  która jest 
podmiotem bezpośrednio realizującym program określony w ofercie „ Nauka-Sport-Zabawa” . 
Udział środków gminnych 30 % jest zaplanowany w budżecie wskazanej szkoły ale w innych 
podziałkach kalsyfikacji budżetowej w związku z powyższym planowane środki w dz. 801 rozdz. 
80101 § 4750 – 500 zł i rozdz. 80110 § 4300 - 4.164,55 zł zostają przeniesione do dz. 854 rozdz. 
85415 § 4750 – 500 zł i § 4300 - 4.164,55 zł,
III. zwiększenia wydatków w następujących szkołach: 
Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe 
Łąkie –  § 4210 o kwotę : 256,56 zł na zakup wyposażenia w szkole,
Ruchocice  –   §  4210  o  kwotę  :  360  zł  na  artykuły  kancelaryjne  i  inne  niezbędne  do 
funkcjonowania jednostki,
Rakoniewice   -  §  4210  o  kwotę  :  1.024  zł  zakup  nagród  dla  uczniów  biorących  udział  w 
konkursach, § 4300 o kwotę : 3.036,81 na opłaty za dodatkowy pojemnik na odpady i wykonanie 
niezaplanowanych usług, które muszą być wykonane niezwłocznie.
Rozdz. 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
Łąkie - § 4210  o kwotę :  722 zł z przeznaczeniem na wyposażenie w oddziale 
przedszkolnym
Rozdz. 80104 Przedszkola
Rakoniewice § 4210 o kwotę : 3.000 zł z przeznaczeniem na wyposażenie sal.
Rozdz. 80110 Gimnazja 
Rakoniewice § 4420 o kwotę : 1.600 zł  na wyjazd do Danii w celu nawiązania nowej współpracy 
miedzy szkołami. 
Ochrona zdrowia  zał nr 2 
Przeciwdziałanie alkoholizmowi     

W związku ze zmianą Uchwały Rady Miejskiej Gminy w Rakoniewicach w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  w 2007r.  ,  muszą  zostać 
dokonane zmiany w budżecie gminy na rok 2007 ,  zmiana polega na przesunięciach między 
paragrafami  ,  zmniejszenie  wydatków  w  umowach  zlecenie  a  zwiększenie  w  pozostałych 
usługach,  kwota  8.000  zł  dotyczy  wykonania  strategii  gminy  w  rozwiązywaniu  problemów 
społecznych. 
Pomoc społeczna    
Ośrodki pomocy społecznej        
Zmniejszenie  wydatków  o  kwotę  :  850  zł  z  §  4170  (  umowy  zlecenia)  a  tym  samym 
zwiększenie wydatków w tym samym paragrafie w rozdziale usługi opiekuńcze.
Ponadto przesunięcia między paragrafami kwoty : 5.100 zł , po analizie wydatków za III 
kwartały  br,  występuje  potrzeba  aktualizacji  planu  do  sprawnego  funkcjonowania 
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jednostki  miedzy  innymi  potrzeba  zabezpieczenia  środków  na  wysyłki  decyzji  ,  zakup 
wyposażenia, na podróże służbowe i ubezpieczenie sprzętu komputerowego.
Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze Pozostała działalność   
Zmniejszenie niewykorzystanych wydatków osobowych ( wynikających z przepisów BHP) o 
kwotę : 100 zł 
Zwiększenie wydatków ( umowy zlecenia ) o kwotę : 1.600 zł zwiększony zakres zadań i 
wynagrodzenia opiekunek domowych . 
Pozostała działalność   
W związku z otrzymaną dotacją celową na dofinansowanie realizacji programu wieloletniego „

Pomoc państwa w zakresie dożywiania” ustanowionego ustawą z dnia 29 grudnia 2005r. o

ustanowieniu programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania ” wydatki

budżetu również zostają zwiększone o kwotę : 7.412zł. 

Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  
Oczyszczanie miast i wsi 
Zwiększenie o kwotę : 10.000 zł wydatków na oczyszczanie ulic.
Utrzymanie zieleni w miastach i gminach 
Zwiększenie  o  kwotę  :  10.000 zł  wydatków na  utrzymanie  zieleni  (  dodatkowo w br.  ZGK 
utrzymuje place zieleni w większych miejscowościach gminy).
Oświetlenie ulic, placów i dróg  
Wydatki bieżące :
Zwiększenie  wydatków  bieżących  o  kwotę  :  2.000  zł  na  wykonanie  projektu  roboczego 
dotyczącego przestawienia słupa energetycznego przy drodze gminnej ( PONETEX).
wydatek majątkowy zał. nr 4
Zmiana przeznaczenia  planowych środków finansowych, planowaną kwotę :  70.000 zł  z 
zadania  pn.  „  punkty  świetlne  ciąg  pieszo  rowerowy  Ruchocice”  przeznaczyć  na  nowe 
zadanie pn. „ punkty świetlne na terenie gminy” też kwotę : 70.000 zł.
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    
Pozostałe zadania z zakresu kultury 
Wydatki bieżące : zwiększenie wydatków o kwotę : 2.000 zł na organizacje imprez kulturalnych 
w okresie bożonarodzeniowym. 
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby    środki do dyspozycji rad sołeckich  zał. Nr 2,8
Zwiekszenie wydatków dla następujących miejcwości:
§ 4210 - Kuźnica Zb, zwiększenie o kwotę : 5.500 zł wydatków na zakup mebli na salkę wiejską, 
Rostarzewo  zwiększenie  o  kwotę  :  2.000  zł  wydatków  na  zakup  materiałów  do  wykonania 
remontu dachu na sali wiejskiej.
§ 4260 – Łąkie Nowe, zwiększenie o kwotę : 200 zł wydatków na energię elektryczną.
§  4270 –  Stodolsko-  zwiększenie  wydatków o  kwotę  :  3.300 zł  na  wykonanie  remontu  sali 
wejskiej ( instalacji wod-kan. i inne), zmniejszenie o kwotę : 2.000 zł wydatków planowanych na 
wykonanie  remontu  dachu  w  miejscowosci  Rostarzewo  (  gmina  zakupi  towar,  mieszkańcy 
wykonają naprawę ). 
Muzea
Zwiększenie  wydatków  bieżących  o  kwotę  :  1.000  zł  na  wykonanie  naprawy  odbiorników 
grzewczych w Muzeum Pożarnictwa.
Dz. 926  Kultura fizyczna i sport    
Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu 
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Szkoła Jabłonna – przesunięcie miedzy paragrafami kwoty 1.000 zł z zakupów na zwiększenie 
wydatków na dowozy dzieci biorących udział w zawodach sportowych.

Załącznik nr 3   - Źródła pokrycia deficytu budżetu

Rozchody  

Zmniejszenia  : 
1. W planie na rok 2007 w części rozchody zaplanowano spłatę zaciągniętych kredytów i pożyczek w 
wysokości  1.954.340,72  zł  po  dokonaniu  analizy  umów  wynika,  iż  spłata  kredytu  zaciągniętego  dla 
zadania „ wodociąg Kuźnica Zb.II etap” była planowana w kwocie 45.700 zł a z umowy 44.874,73 zł 
(  różnica  825,27 zł w roku 2006 zaciągnięto mniejszą  kwotę kredytu niż  planowanego)  po zmianach 
rozchody wynoszą: 1.953.515,45 zł. 

Radna Cielecka zwróciła się z wnioskiem, aby w przyszłości Projekt Uchwały był przekazywany 

radnym wcześniej.

Pani  Skarbnik  powiedziała,  że  sprawa  ta  była  już  wyjaśniana  na  posiedzeniu  Komisji,  co 

potwierdził Przewodniczący Rady, dodając także, że radni mieli wszystkie zmiany budżetowe 

przedstawione i  otrzymali  roboczy Projekt  Uchwały.  Zapewnił  jednocześnie,  że terminy będą 

dotrzymywane, a Kierownicy poszczególnych Wydziałów będą otrzymywali przed Sesją pismo 

informujące o terminach przekazywania materiałów sesyjnych.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało  15  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny. 

Uchwała Nr XI/95/2007  w sprawie  zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Pkt 12. Wolne wnioski i informacje.

Głos zabrał  radny Bronisław Chałupka,  który poinformował  zebranych  o wyjeździe  radnych, 

dyrektorów szkół i przedstawicieli rad rodziców do Gminy Żerków w Powiecie Jarocińskim, w 

celu zapoznania się z obowiązującą tam strukturą szkolnictwa. Radny wyraził żal, że tylko troje 
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radnych wybrało się na ten wyjazd. Gmina Żerków jest trochę mniejsza od naszej gminy i ma 

znacznie  mniejszy  budżet.  W gminie,  przy  różnych  kontrowersjach,  została  przeprowadzona 

reforma  oświaty,  zostało  wprowadzone  jedno  gimnazjum  w  zamian  czterech.  W  tej  chwili 

gimnazjum to bardzo dobrze funkcjonuje.  Jego budowa wyniosła  wówczas 7 mln zł.   W tej 

chwili pewnie kosztowałoby to z 10 mln. Mają tam halę sportową, aulę z prawdziwego zdarzenia. 

Liczba dzieci w gimnazjum ok. 450 i w tej chwili nie dopłacają do oświaty. Oprócz tego mają 

nowoczesny kompleks boisk. Warto było to zobaczyć, a u nas stoimy w tej chwili przed wizją 

wprowadzenia klas łączonych. 

Następnie radny Krzysztof Krawczyk podzielił się swoimi refleksjami z tej wizyty, stwierdzając, 

że zastanawia się nad tym, dlaczego gmina, która ma budżet mniejszy od nas o połowę 14 – 16 

mln zł mogła wybudować takie gimnazjum, a u nas zastanawiamy się nad klasami łączonymi 

i  redukcją  zatrudnienia.  W związku  z  tym trzeba  coś  zmienić,  a  że  zmiany te  są  na  pewno 

korzystne  to  można  było  zobaczyć  właśnie  w  Żerkowie.  Pan  Krawczyk  dodał  jeszcze,  że 

Burmistrz Żerkowa powiedział,  że w momencie,  kiedy była wprowadzana ta reforma, budziła 

ona spore kontrowersje, miała wielu przeciwników, a w tej chwili ma samych zwolenników.

Pan Chałupka dodał, że podczas wizyty zadawali wiele pytań. Nauczyciele są tam zadowoleni. 

Hala sportowa w porównaniu do naszej to jest jak „niebo i piekło”. W naszej sali akustyka jest 

taka,  że  nie  można  wytrzymać,  a  tam  ściany  są  tak  zrobione,  że  można  było  swobodnie 

prowadzić rozmowy przy odbywającej się właśnie lekcji Wf-u. Nie żałowano tam środków na 

projekt  budowy, który był  dopracowany w najmniejszym szczególe. Wykonawca miał z góry 

określone jakie np. płytki położyć w korytarzu. W tej chwili wszyscy, którzy oglądają budynek 

chcą pozyskać tych projektantów. 

Radny Chałupka zapytał jeszcze czy coś jest planowane z okazji 11 listopada.

Burmistrz odpowiedział, że z tej okazji pod jego patronatem i Starosty Grodziskiego planowana 

jest w Muzeum wystawa poświęcona gen. Andersowi z udziałem Telewizji Polskiej. Odbędzie 

się także uroczysta msza św. i występ Chóru „Nuta w Nutę”. 
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Przewodniczący  Rady  dodał,  że  zostaną  na  ten  dzień  wyznaczone  osoby  do  pocztu 

sztandarowego i ogłosił jednocześnie, że w dniu 30 października o godz. 13 odbędzie się wspólne 

posiedzenie  wszystkich  Komisji  dot.  stawek podatkowych  i  analizy materiałów sesyjnych  na 

kolejną Sesję, która ma się odbyć 5 listopada br. 

Przewodniczący  poinformował  także,  że  wówczas  radni  zajmą  się  po  raz  kolejny  Uchwałą 

dotyczącą podwyższenia diet dla sołtysów. 

Głos zabrała Pani Pietrzak Zastępca Burmistrza, która dodała, że na kolejne posiedzenie Komisji 

przygotuje materiały dotyczące reformy oświaty zgodnie z harmonogramem oraz, że uroczystość 

Święta Niepodległości  będzie składała się z dwóch części:  pierwsza cz.  – otwarcie wystawy, 

druga – występ Chóru „Nuta w Nutę”, na co serdecznie zaprasza mieszkańców.  

Pkt 13. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  wyczerpany,  w  związku  z  czym 

ogłosił zakończenie obrad XI Sesji V kadencji Rady.   

Na tym protokół zakończono i podpisano
Rakoniewice, dnia 31 października 2007r.

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  ..........................................

Protokolant – Karolina Gos - ..........................................

Wykaz dokumentacji protokołu :

1. Lista obecności radnych.

2. Pismo z Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. – analiza oświadczeń majątkowych 

3. Pismo z Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. – analiza oświadczeń majątkowych

4. Pismo z Urzędu Skarbowego w Wolsztynie – analiza oświadczeń majątkowych

5. Pismo Wojewody Wielkopolskiego – analiza oświadczeń majątkowych

6. Sprawozdanie Burmistrza Rakoniewic – analiza oświadczeń majątkowych
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7. Raport Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Miasta i 

Gminy  Rakoniewice  z  przebiegu  realizacji  projektów  i  zadań  zawartych  w  „Programie 

operacyjnym”

8. Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  i  gminy  Rakoniewice  

za I półrocze 2007 r.  

9. Uchwała Nr SO-11/6/I/Ln/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 29 sierpnia 2007 r.

10. Opinia dotyczącą kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp.

11. , 11 a Protokół komisji skrutacyjnej i karty do głosowania – wybory ławników.

12. Uchwała Nr XI/86/2007 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku 

Wlkp.

13. Uchwała  Nr  XI/87/2007  w  sprawie  powiadomienia  o  obowiązku  złożenia  oświadczenia 

lustracyjnego.

14. Uchwała Nr XI/88/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej 

w  Rakoniewicach  z  dnia  27  kwietnia  2007  r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  Powiatowi 

Grodziskiemu.

15. Uchwała  Nr XI/89/2007 w sprawie  wyrażenia  zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w 

budynku tzw. „Ośrodka Zdrowia” w Rostarzewie.

16. Uchwała Nr XI/90/2007 w sprawie wyrażenia zgody na przeprowadzenie robót budowlanych 

w budynku tzw. Ośrodka Zdrowia w Rakoniewicach.

17. Uchwała  Nr XI/91/2007 w sprawie  określenia  wysokości bonifikat  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego  w  budynku  stanowiącym  własność  Gminy  Rakoniewice,  na  rzecz  najemcy 

(dot. pana H. Chojnackiego).

18. Uchwała  Nr XI/92/2007 w sprawie  określenia  wysokości bonifikat  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego  w  budynku  stanowiącym  własność  Gminy  Rakoniewice,  na  rzecz  najemcy 

(dot. pana J. Kulusa).

19. Uchwała  Nr  XI/93/2007  w  sprawie   wyrażenia  opinii  o  celowości  utwardzenia  drogi  w 

miejscowości Stodolsko.

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
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20. Uchwała  Nr XI/94/2007 w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  IV/37/2007  Rady  Miejskiej  w 

Rakoniewicach  z  dnia  07  lutego  2007r.  w  sprawie  Gminnego  programu  profilaktyki  i 

rozwiązywania problemów alkoholowych w 2007r.

21. Uchwała Nr XI/95/2007 w sprawie  zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007.
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	Obsługa papierów wartościowych,kredytów i pożyczek jst zał.nr 2
	W budżecie na rok 2007 planowano zaciągnięcie kredytów do kwoty 1.777.500 zł i spłatę odsetek również od tej kwoty w roku 2007,  jednak w ciągu roku kwota ta zmniejszyła się do 750.000 zł a odsetki rozpoczniemy spłacać w listopadzie br., w związku z powyższym w planie na spłatę odsetek będzie można zmniejszyć planowane wydatki o kwotę : 35.000 zł.    


	I. Przeniesienia w poszczególnych jednostkach między działami, rozdziałami i paragrafami zostały podyktowane tym, że zgodnie z art. 53 ustawy Karta Nauczyciela ponownie przeliczono odpis na fundusz świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych.
	Rozdz. 80101 Szkoły Podstawowe
	Rostarzewo                        		§ 4440         	  	      		1.766,00
	Łąkie                        		          § 4440         	  	      	3.007,00
	Ruchocice                        		§ 4440         	  	         		718,00

	Rozdz. 80103 Przedszkola przy szkołach podstawowych
	Rostarzewo                       		§ 4440         	  	      		2.192,00
	Jabłonna                        		          § 4440         	  	      	1.146,00
	Łąkie						§ 4440         	  	      		1.646,00
	Ruchocice                        		§ 4440         	  	          	                 63,00

	Rozdz. 80104 Przedszkola
	Rakoniewice                       		§ 4440         	  	      		2.629,00

	Rozdz. 80110 Gimnazja
	Rakoniewice					§ 4440			          631,00
	Jabłonna					§ 4440			      	1.445,00

	Dz. 854  Rozdz. 85401 Świetlice
	Rakoniewice                       		§ 4440         	  	      		2.403,00
	Rostarzewo                       		§ 4440         	  	      		2.273,00
	Jabłonna                        		          § 4440         	  	      		1.569,00
	Ogółem zwiększenia:					  	                       21.488,00
	Zmniejszenia:                      

	Rozdz. 80101 Szkoły Podstawowe
	Rakoniewice                       		§ 4040         	  	      		2.216,00
	§ 4440         	  	      		5.471,00
	Jabłonna					§ 4040         	  	      		3.067,00
	                        	                 	§ 4440         	  	      		1.093,00
	Ruchocice                        		§ 4040         	  	         		   719,00

	Rozdz. 80104 Przedszkola
	Rakoniewice                       		§ 4040         	  	      	2.629,00

	Rozdz. 80110 Gimnazja
	Rostarzewo				§ 4040			        		2.667,00
						§ 4440			        		3.564,00
	Ruchcocie				§ 4440			      		    62,00
	Ogółem zmniejszenia:				                             	         21.488,00

	Rozdz. 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
	Rozdz. 80104 Przedszkola
	Rozdz. 80110 Gimnazja 
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	Na tym protokół zakończono i podpisano
	Rakoniewice, dnia 31 października 2007r.
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